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EEMPRESESAANDORRA TELECOM JA HA TANCAT PROP DE 9.500 CONTRACTES

El desplegament de la xarxa de fi-
bra òptica es troba a punt de co-
brir totalment les llars del Princi-
pat. Segons va informar ahir
Andorra Telecom, l’índex de co-
bertura ja arriba al 97 per cent de
les residències particulars, em-
preses i institucions, i es preveu
que a final del mes vinent es pu-
gui concloure de manera satis -
factòria tot el procés amb la con-
 nexió de les zones que encara
queden sense el cable, que per-
met accedir a serveis d’Internet

d’altra velocitat i també a una va-
riada oferta de televisió de paga-
ment.

Segons la companyia de tele-
comunicacions, al llarg de les set-
manes vinents els seus tècnics
preveuen enllestir el desplega-
ment horitzontal a les zones
d’Andorra amb una menor densi-
tat de població. En un comunicat,
Andorra Telecom va voler desta-
car que, un cop s’hagi aconseguit
aquest objectiu, s’haurà assolit
“una fita molt important per al
país”, ja que tots els serveis de fi-
bra òptica esdevindran univer-
sals perquè hi podran tenir accés

“tots els usuaris finals amb inde-
pendència de la seva localització
geogràfica, amb la mateixa quali-
tat i al mateix preu”. Des de la pa-
rapública es destaca que la ins-
tal·lació total de la xarxa significa
“un salt qualitatiu de primer ni-
vell per a tots els seus clients i
usuaris”, a la vegada que “permet
oferir serveis de telecomunica-
cions i oci de major qualitat i obre
la porta a noves prestacions”.

En l’àmbit comercial, Andorra
Telecom ja ha signat 9.446 con-
tractes de fibra òptica a tot el
Principat. Els responsables de la
companyia confien que els me-
sos vinents, i un cop estigui fina-
litzat el cablejat total pel país, es
pugui superar la xifra dels 10.000.
Cal recordar, a més, que fa po-
ques setmanes es van començar
a comercialitzar nous paquets
per a empreses.

La fibra òptica ja arriba al 97%
de les llars del país i s’espera
un desplegament total al juny
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El cap de Govern, Jaume Bartu-
meu, va defensar ahir que l’Insti-
tut Nacional de Finances guanya-
rà pes si el Consell General
aprova les lleis sobre entitats fi-
nanceres que ha entrat a tràmit el
Govern. El màxim responsable de
l’executiu vol dotar l’organisme
de més força, sobretot de cara a la
possibilitat de tancar en un futur
l’acord monetari amb la Unió Eu-
ropea després que fa uns dies es
reprenguessin les negociacions.
La intenció, segons va apuntar, és
que en un futur pugui arribar a
ser quelcom “proper al que pot
ser un banc central”.  

Bartumeu va assegurar que
“l’INAF sortirà reforçat a tràmit
amb les noves lleis que estan a
tràmit”. El cap de Govern, però, va
voler expressar la seva confiança
total en la institució tal com està
actualment configurada perquè
entén que “ja és una entitat su-
pervisora forta i potent”. 

Sobre les negociacions amb la
Unió Europea, Bartumeu va
avançar la seva voluntat de com-
parèixer davant la comissió de
Política Exterior del Consell Ge-
neral per informar els parlamen-
taris. En tot cas, els presidents
dels grups ja van rebre ahir els
primers detalls de la reunió man-
tinguda a Brussel·les per Òscar
Ribas i Imma Tor. El cap de l’exe-
cutiu va posar en relleu que
aquesta matèria “és una qüestió
d’Estat” amb la qual “el que fem
és assumir i gestionar una herèn-

El cap de Govern defensa que les noves lleis
financeres reforçaran l’organisme supervisor

Bartumeu avança
que vol un INAF
“proper al que pot
ser un banc central”
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EPOLÍTICAAANIRÀ AL CONSELL PER PARLAR DE LA UE

El màxim responsable de
l’executiu recorda que les
negociacions amb la UE
provenen de l’anterior
Govern, però apunta que
gestionen “l’herència per
trobar una solució”. DIDAC SALAU

cipat al Consell d’Europa. “Vaig haver
de conduir jo sol tot el viatge d’anada
perquè el protocol impedia que ho
fes Ribas”, va explicar. El gran proble-
ma, va assegurar, era que “el Merce-
des en tenir canvi manual només te-
nia sis cilindres i no tenia prou
potència i anava una mica justet”. A la
ciutat francesa, però, van aconseguir
arribar, i a la tornada part del trajecte
ja va conduir el mateix mandatari i,
també una estona, l’actual cònsol de
la capital, Rosa Ferrer.

En Josep és només un dels sis fun-
cionaris que van jubilar-se l’any pas-
sat i als quals ahir el Govern va voler
retre homenatge. L’acte també va pre-
miar l’Albert Cabanes, el Josep Simó,
l’Isidre Pedescoll, la Maria Eulàlia
Geli i el Sebastià López. A tots
aquests “companys”, Bartumeu els va
voler agrair “els anys i panys que han
treballat per construir Andorra”. 

Xofer fins a Estrasburg

renta anys donen per a molt.
Si no, que li diguin a en Josep
Granja. Tres dècades va tre-

ballar com a funcionari i va ocupar
nombrosos i variats càrrecs. Els dar -
rers temps, abans de jubilar-se l’any
passat, estava al ministeri de Medi
Ambient, però al llarg de la seva car -
rera va arribar a estar amb els bom-
bers o a fer excavacions amb Pere
Canturri. Però potser la feina que el
va marcar va ser la del conductor del
cotxe del llavors cap de Govern Òscar
Ribas. Va ser el primer xofer oficial de
l’administració.

I el record més especial, com va
confessar ahir, és el viatge que va fer
amb la delegació andorrana a Estras-
burg, on Ribas havia d’oferir un dis-
curs amb motiu de l’entrada del Prin-
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Jaume Bartumeu

“L’INAF sortirà reforçat
amb les noves lleis que
estan a tràmit”
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“Actualment, ja és una
entitat supervisora
forta i potent”

QUÈ HA DIT

cia amb la voluntat de trobar so-
lucions”, ja que, com va recordar,
“les converses van començar el
2003”. Bartumeu va explicar que
“la UE ens va dir si volíem seguir i
entenem que hem de fer-ho per-
què la qüestió no és si volem en-
cunyar euros o no, sinó si volem
ser o no més europeus”.


